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Текст:  Д. Совиљ

Десеточлана породица 
Станковић из Расаваца 
ускоро ће добити нов кров 
над главом. Прошле сед-
мице почели су припрем-
ни радови за постављање 
монтажне куће, у којој 
ће ова породица коначно 
имати нормалне услове 
за живот. 

Како се очекује, до краја љета 
би Предраг и Стана, са осмо-
ро дјеце, требало да уселе у 
нов објекат. 
“Драго ми је што се остварује 
моја давнашња жеља, нешто 
о чему сам сањао и мислио 
да се никад неће десити. Уз 
помоћ добрих људи, имаће-
мо нову, бољу кућу”, рекао 
је глава породице, Предраг 
Станковић. 
Након што је сазнао да Стан-
ковићи живе у тешким усло-
вима, у трошној кући без ку-
патила, вршилац дужности 
директора Инвестиционо-
развојне банке и народни 
посланик Дражен Врховац, 
договорио је са компанијама 
“Савокс” из Милића и “МРД 

Инжењеринг” из Котор Ва-
роша, да се овој породици 
обезбиједи нови дом. 
“До средине августа плани-
рамо да се заврше сви ра-
дови. Породица Станковић 
изразила је још једну жељу, 
да им на усељење дође 

предсједник Републике Ср-
пске Милорад Додик. Чуо 
сам се с предсједником и он 
је обећао да ће доћи”, рекао 
је Врховац.
Компанија “МРД Инжење-
ринг” за припремне радове 
ангажовала је приједорско 
предузеће “УНИЈАТ-М”.
“Радови ће трајати десе-
так дана, а подразумијевају 
ископ темеља и све што тре-
ба да се припреми за ову вр-
сту пројекта монтажне куће”, 
рекао је директор Младен 
Унијат.

У току припремни радови 

ПОРОДИЦА СТАНКОВИЋ 
ДО КРАЈА ЉЕТА У 

НОВОЈ КУЋИ

Монтажни објекат 
имаће 143 квадрата, а 
вриједност комплет-
не донације је преко 
200.000 КМ.

Станковићи с Драженом Врховцем, иницијатором акције 

Предузеће “УНИЈАТ-М” ради на припреми терена

Текст:  Бранка Дакић

Одборници Скупштине 
града Приједора усвоји-
ли су Информацију о ре-
ализацији препорука из 
Плана активности за от-
клањање неправилности 
по извјештају о обављеној 
ревизији, за трећи и четвр-
ти квартал 2022. године.

Реализована је већина пре-
порука Главне службе за 
ревизију, рекла је Маја Ку-
нић, начелник Одјељења за 

финансије града Приједора. 
Оно на чему треба порадити 
јесте ревалоризација имо-
вине, како имовине Градске 
управе, тако и јавних град-
ских предузећа. Ријеч је о 
имовини која је давно вред-
нована, па је упитна реал-
ност те вриједности.
“Све то изискује доста вре-
мена и додатна финансијска 
средства, тако да то није за-
вршено до 31.12.2022. годи-
не. У наредном периоду ће 
бити завршено, по препору-
ци ревизора. Ријеч је о Цент-
ру за социјални рад, Дјечијем 

вртићу ‘Радост’, Позоришту и 
Градској управи. Што се тиче 
испуњења препорука, доста 
тога је реализовано, рецимо 
заснивање радног односа 
да буде у складу са Законом, 
Правилник о унутрашњој ор-
ганизацији да се усклади са 
законском регулативом, про-
цедуру јавних набавки треба-
ло је ускладити са Законом о 
јавним набавкама, приход да 
се врши у складу са Правил-
ником о начину и роковима 
вршења пописа, приход од 
партиципације да се евиден-
тира у складу са Правилни-

ком о буџетским квалифи-
кацијама. То се односило на 
вртић и доношење поједи-
начног Колективног угово-
ра за запослене у Центру за 
социјални рад”, објаснила је 
Кунићева.
Према њеним ријечима, 
пуњење градског буџета и 
остварење прихода у првих 
шест мјесеци мање је у одно-
су на план за 19,32 одсто, а у 
односу на исти период про-
текле године за 14,3 одсто. 
Одборници локалног пар-
ламента су за начелника 
Одјељења за пољопривреду 

и рурални развој именовали 
Жарка Тубина, а за начел-
ника Одјељења за образо-
вање, здравство и социјалну 
заштиту, пронаталитетну и 
демографску политику Оли-
веру Брдар Мирковић. За вр-
шиоца дужности начелника 
Одјељења за културу, међу-
народну сарадњу, спорт и 
невладине организације из-
абран је Александар Миље-
шић, док Ранко Колар остаје 
вршилац дужности начелни-
ка Одјељења за борачко-ин-
валидску заштиту.

ЈАВОР: УРГЕНЦИЈА МИНИСТАРСТВУ О 
РАДОВИМА У БИСТРИЦИ И БУКОВОЈ КОСИ
Градоначелник Приједора Слободан Јавор рекао је 
да ће послати ургенцију Министарству енергетике 

и рударства Републике Српске у 
вези са истраживањем, при-
премним радовима и експлоа-
тацијом угља на локалитетима 
Букова Коса и Бистрица и тра-
жити документацију којом ово 
министарство располаже. Он 
је навео да ће ургенција бити 
упућена на више адреса. Јавор 

је, како је рекао, од Мини-
старства затражио састанак 
с представницима Градс-
ке управе и мјештанима 
који се противе иско-
павању угља у својим 
мјесним заједницама.

РЕАЛИЗОВАНА ВЕЋИНА ПРЕПОРУКА 
ГЛАВНЕ СЛУЖБЕ ЗА РЕВИЗИЈУ

Скупштина града
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Текст:  Б.  Мајсторовић

У насељима Велико Палан-
чиште, Стари Воћњак и Ка-
ваниште биће изграђена 
водоводна мрежа, у шта 
ће Град Приједор уложити 
два и по милиона КМ из 
Програма јавних инвести-
ција Републике Српске 

У Великом Паланчишту биће 
изграђено око 40 километа-
ра водоводне мреже на коју 
ће бити спојено око 250 до-
маћинстава. Мјештани овог 
насеља очекују  да ће, на-
кон тога, коначно одахнути. 
Наводе да су копали бунаре 
на имањима, али да у њима 
нема довољно воде.
 “Велики проблем имамо са 
водом, поготово када су суше 
и када су извори смање-
ни, јер то представља 
велики проблем за 
комплетно ста-
н о в н и ш т в о ”, 
каже Славица 
Вокић, мјеш-
танка Великог 
Паланчишта.
Нова мре-
жа биће из-
грађена и у 
К а в а н и ш т у . 
На њу би тре-
бало да буде 
прикључено око 
70 домаћинстава. 
Радмила Ковачевић 
15 година живи у овом 
насељу те, како каже, толи-
ко траје и проблем водоснаб-
дијевања.
„Зими и некако, али љети не-

мамо воду, не можеш се ни 
истуширати. Тако да се мало 
патимо око воде. Изградња 

водовода би нам пуно значи-
ла, био би то велики успјех“, 
каже Ковачевићева.
И у сусједном новом насељу, 
Стари Воћњак, биће изграђе-
на водоводна мреже за око 
280 кућа. Мјештани кажу да 
ће тиме бити ријешен један 
од највећих проблема.
 „Имамо своје бунаре, ко је 
могао, ископао је. И сада 
људи себи цистерном возе 
воду. Било би добро изгради-
ти водовод, а и канализација 
нам треба“, каже Маринко 
Галић из Старог Воћњака.
Начелник Одјељења за сао-
браћај и комуналне послове 
града Приједора,  Драгослав 
Кабић, рекао је да ће ускоро 

бити донесена одлука о томе 
да ли ће у изградњу водовод-
не мреже бити утрошен само 
новац добијен из Програма 
јавних инвестиција Републи-
ке Српске.  
„Грађани ће имати обавезу 
да плате прикључак преду-
зећу ‘Водовод’, које ће преу-
зети мрежу на управљање. То 
је око 200 КМ, а овај пројекат 
подразумијева и кућне при-

кључке. Раније је била пракса 
да људи учествују, заједно 
са Градом Приједором, у из-
градњи водоводних мрежа. 
Ми ових дана разматрамо ту 
ситуацију и донијећемо ко-
начну одлуку да ли ће то бити 
уз финансирање грађана или 
ће бити искључиво средства 
која је обезбиједио Град При-
једор“, рекао је Кабић.

ЗА ИЗГРАДЊУ ВОДОВОДНЕ МРЕЖЕ 2,5 МИЛИОНА КМ

Пројектну документацију припремио је приједорски “Во-
довод”. За извођача радова изабрано је бањалучко пред-
узеће „Хидро-коп“, а процјењује се да би радови могли 
бити завршени током наредне двије године. Град При-
једор планира да ријеши проблем водоснабдијевања и 
у осталим руралним насељима. У плану је да се водом 
снабдијева већи број села са локалитета у Томашици. 

Инфраструктурни пројекти

Радмила Ковачевић: 
- Изградња водовода у Каваништу 

би нам пуно значила

Текст:  prijedorgrad.org

Временски услови, по-
сљедњих десетак дана, по-
годовали су несметаном  
одвијању радова на асфал-
тирању путних праваца на 
подручју града. Асфалтирано 
је још шест путних праваца у 
мјесним заједницама Доња 
Пухарска, Чиркин Поље, 
Горњи Петров Гај и Волар у 
дужини од око 3.600 мета-
ра. Како је раније наведено, 
ријеч је о путним правцима 
које су кандидовали мјеш-
тани тих насеља, као и да 
су нови метри и километри 
асфалта стигли до најудаље-
нијих насељених мјеста и 
тамо гдје асфалта није било 
деценијама, а гдје има ста-
новника, поготово младих 
који у њима желе да наста-
ве свој живот. Иначе, ради 

се о радовима у оквиру дру-
гог појединачног уговора 
који је потписан са преду-
зећем “Приједорпутеви” у 
вриједности око 2.060.000 
КМ. Овим уговором је обух-
ваћено 14 километара у пре-
ко десет мјесних заједница 
односно 27 путних праваца 
на ширем подручју града. У 
ранијем периоду завршено 
је асфалтирање по првом 
појединачном уговору, чија 
је вриједност радова око 
1.250.000 КМ, гдје је асфал-
тиран 31 путни правац у 
дужини око 7.500 метара. 
Слиједи потписивање трећег 
појединачног уговора, чиме 
ће бити реализована сред-
ства које је Граду Приједору 
донирала Влада Републике 
Српске за асфалтирање путе-
ва и улица у укупном износу 
од 4.843.000 КМ.

АСФАЛТИРАНО ЈОШ ШЕСТ ПУТНИХ ПРАВАЦА

Мјештани кандидовали путеве за асфалтирање
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Текст:  Ведрана Нишевић 

• Како функционише рад 
Окружног суда у Приједору?
- Окружни суд у Приједору 
релативно је нова институ-
ција. Почео је са радом при-
је шест година. Показало 
се јако ефикасним то што је 
основан суд са надлежношћу 
над подручјем града Прије-
дора и општина Козарска Ду-
бица, Нови Град, Костајница 

и Оштра Лука. Надлежност 
Суда је везана као другосте-
пени орган и као првостепе-
ни, у кривичним предметима 
у зависности од тежине тије-
ла. Уколико се почини неко 
кривично дјело у правним 
споровима, у грађанским и 
оставинским предметима, 
поступа Окружни суд у При-
једору. По систематизацији 
имамо седам судија, заједно 
са предсједником Суда. Је-

дан судија нам одлази у пен-
зију, тако да настављамо са 
шест судија док се не именује 
још један судија.
• Који број предмета је рије-
шен у прошлој години?
- Из године у годину смањује 
се број предмета. На почетку 
оснивања Суда, било је пре-
ко 706 неријешених пред-
мета почетком 2018. године, 
док је сад тих предмета око 
498. Смањује се број нерије-
шених предмета и смањује 
се вријеме у ком се рјешавају 
ти предмети, што је проблем 
не само правосуђа у БиХ, 
него комплетног правосуђа у 
регији бивше Југославије, а и 
Европи. Можемо се похвали-
ти да је трајање по предме-
тима у просјеку 217 дана, да-
кле испод једне године, а кад 
смо почели са радом, било 
је око годину дана. Кад има-
мо већи број предмета, Суд 
поступа на начин да имамо 
електронску обраду подата-
ка, предмети се запримају у 
писарницу Окружног суда. 

Путем те информационе тех-
нологије, сваки од судија до-
бија предмет, али се не зна 
који ће судија добити који 
предмет. Приче које су нека-
да кружиле да се намјешта 
који ће судија да ради које 
предмете, не стоје, немају 
свог основа. Насумично се 
додјељују предмети од су-
дије до судије.
• Шта се дешава кад се уло-
жи жалба на судску одлуку?
- Кад се уложи жалба на суд-
ску одлуку, у зависности од 
законске процедуре, у неким 
предметима одлучује судија 
појединац. Мањи је то број 
предмета  као што су, реци-
мо, прекршајни предмети 

гдје су новчане казне до 3.000 
КМ, а у другим сложенијим 
предметима, закон то тачно 
прописује, одлучује вијеће 
које чини троје судија. По-
четком године, предсједник 
Суда распоредом послова 
одређује која су то вијећа и 
у којим предметима. Окруж-
ни суд у Приједору има два 
одјељења, а то су грађанско 
и кривично. Имамо предсјед-
нике одјељења који обављају 
своје послове у складу са 
правилником унутрашње ор-
ганизације судова. 
• Има ли неких новина у 
раду Окружног суда у Прије-
дору?
- Могу да се похвалим резул-
татима. Кад је почињао са 
радом Окружни суд у Прије-
дору, све колеге су изабране 
од стране Високог судског ту-
жилачког савјета из основних 
судова. Нико од нас није ра-
дио у Окружном суду у дру-
гом степену, што је био иза-
зов за све нас. Нисмо имали 
своје просторије. Заједно са 
колегама у Основном суду 
са Окружним тужилаштвом 
и Окружним привредним 
судом, који су такође но-
воосновани, били смо сви 
смјештени у згради Основног 
суда у Приједору. Поред тако 
тешких услова,  користили 
смо једну судницу. Били смо 
у заједничким канцеларија-
ма, али су резултати били 
добри. Успјели смо да дово-
демо ажурност у овај суд, уз 
помоћ Владе РС, изграђена је 
зграда гдје се сад налазимо. 
Имамо одличне услове, мо-
жда и најбоље у БиХ. 

Душко Милоица, предсједник Окружног суда у Приједору 

СМАЊЕН БРОЈ 
НЕРИЈЕШЕНИХ ПРЕДМЕТА
“Из године у годину смањује се број предмета и вријеме у коме 
се они рјешавају. Почетком 2018. године, било је 706 нерије-
шених предмета, док их је сад 498. Трајање по предметима у 
просјеку је 217 дана”,  изјавио је за “Козарски вјесник’’ Душко 
Милоица, предсједник Окружног суда у Приједору. 

ЗА ПОЛА ГОДИНЕ, ШЕСТ ПРЕДМЕТА СА 
СМРТНИМ ПОСЉЕДИЦАМА

- Оно што није уобичајно је број убистава 
који се десио у првих шест мјесеци ове го-
дине. Нажалост, имали смо шест предмета 
са смртним посљедицама, од тога је било 
једно тешко убиство и пет кривичних дјела 
убиства. Ти предмети се процесуирају, а каз-
не су јако ригорозне. За тешка убиства су до-
животни затвори, а за убиства прописане су 
затворске казне од најмање 10 до 25 година.

АЖУРАН РАД

Почетком прошле године, Окружни суд је 
имао у раду 526 предмета, а у току исте го-
дине, запримио је још 1.223 предмета. Од 
тога је ријешио 1.251, тако да је на крају 
2022. остало неријешених 498 предмета.
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Текст:  КВ

Mjeштaни Бистрицe нe 
oдустajу oд зaхтjeвa дa 
сe у њихoвoм сeлу зa-
брaни oтвaрaњe рудни-
кa угљa. Рaдoви су пoчe-
ли мнoгo приje нeгo штo 
je Влaдa Рeпубликe Ср-
пскe дoниjeлa oдлуку о 
покретању поступка до-
дјеле кoнцeсиje за ек-
сплоатацију угља, штo 
je, уз другe нeриjeшeнe 
прoблeмe, дoдaтнo 
искoмпликoвaлo си-
туaциjу. Грaдскa скуп-
штинa je jeднoглaснo 
усвojилa зaкључaк o 
oбустaвљaњу свих aк-
тивнoсти дoк сe нe 
прибaви нeoпхoднa 
дoкумeнтaциja, штo 
нa тeрeну и ниje мнoгo 
прoмиjeнилo ствaри. 
Taкo je нaстaвљeнa 
свojeврснa дрaмa oкo 
oтвaрaњa рудникa.

Ниje мaлo oних кojи твр-
дe дa je oтвaрaњe рудни-
кa угљa у Бистрици гoтoвa 
ствaр. Mjeштaни сe нe слaжу 
сa oвaквим кoнстaтaциjaмa 
и нaстaвљajу дaнoнoћнo сa, 
кaкo кaжу, чувaњeм свojих 
имaњa и свoг сeлa. Mjeштa-
ни тaкoђe тврдe дa нису 
тaчнe oптужбe дa блoки-
рajу jaвни пут, вeћ дa 
нe дoзвoљaвajу дa 
сe силoм кoристи 
њихoвa привaт-
нa имoвинa. 
Прoшлoг викeн-
дa  су пo трeћи 
пут oгрaдили 
свoja имaњa 
пoрeд диjeлa 

jaвнoг путa гдje су и нaстaли 
прoблeми.
„Пoмoгли смo кoмшиjи дa тo 
oгрaди, дa кaжeм из трeћeг 
путa. Првa двa путa били 
смo спутaвaни. Први пут нa 
фин нaчин кaд су нaс зaмo-
лили дa склoнимo oгрaду 
да извeзу мaшинe. Кaд смo 
тo урaдили, oни су увeзли 
мaшинe. Други пут кaд смo 
oгрaдили, oни су тo пoкидa-
ли и oтaд je крeнулo oвo 
нaшe дaнoнoћнo дeжурaњe, 
дa зaбрaнимo дa иду прeкo 
привaтнe свojинe. Ни у jeд-
нoм мoмeнту никo oд нaс 
ниje биo нa jaвнoм путу и 
дaнимa вeћ тврдимo дa ни-
смo тaj jaвни пут блoкирaли. 
Другa je ствaр штo je тaj jaвни 
пут узaк и нeкoмe нe пaшe, 
пa би мaлo дa oтимa нaшe 
имoвинe. Mи смo свjeсни 
дa je oвo сaмo пoчeтaк нaшe 

бoрбe и спрeмни смo ићи 
дo зaдњeг. Увиjeк глeдaмo 
дa тo сa прaвнe стрaнe будe 
кaкo трeбa и oдгoвoрнo твр-
дим, сви ми мjeштaни кojи 
прaвимo oвдje oвo, нисмo 
ни у jeднoм мoмeнту прeкр-
шили, нe слoвo, нeгo зaрeз 
зaкoнa. Дa jeсмo, дaвнo би 
нaс oдaвдe нaпрaшили”, 
кaжe млaди фaрмeр Дaниeл 
Лaзић.
Свaкoднeвнo je у прoтeстимa 
и бoрби прoтив oтвaрaњa 
рудникa угљa и Сaшa Ни-
нић, кojи у рoднoj Бистрици 
сa брaтoм и oцeм oдржaвa 
три вoћњaкa и плaстeнич-
ку прoизвoдњу. Oн кaжe дa 
му ниje jaснo кoмe je стaлo 
дa уништи сeлo и oмлaдину 
кoja je у њeму oстaлa.
“Ja сaмo жeлим дa пoстa-
вим питaњe држaви и свим 
људимa кojи су умиjeшaни у 

oвo, дa ли oни уoпштe рaз-
мишљajу o нaмa, oмлaдини, 
и нaмa кao млaдим гeнeрa-
циjaмa кoje ћe нaстaвити 
дa oвo рaдe. Jeр, чeму oвo 
свe aкo нeмa нaс млaдих. 
Чeму ћe тaj рудник aкo ћe дa 
уништи зaсaдe вoћњaкa, 
кукурузa, пшeницe. Нaрoд 
нeћe мoћи вишe нoрмaл-
нo дa живи oвдje и кaкву 
тo oндa држaву грa-
димo”, зaпитao сe Нинић.
Jaвни пут пoрeд кoгa су 
мjeштaни Бистрицe удaри-
ли oгрaду, пo, кaкo 
кaжу, кoтaмa 
кoje je уцртao 
гeoмeтaр, 
ширoк je 
oкo три 
мeтрa и 
в e л и к e 
р a д -
нe мa-
шинe ту 

вишe нe мoгу прoлaзити. 
У трeнуцимa кaдa je eки-
пa “Кoзaрскoг вjeсникa” 
билa сa мjeштaнимa Би-
стрицe, дoшлa je и пaтрoлa 

пoлициje. Нa нaшe 
питaњe кojим 

пoслoм су ту, 
услиjeдиo je 
крaтaк oд-
гoвoр дa je 
у питaњу 
р e д o в a н 
oбилaзaк и 

п р e в e н т и в н o 
дjeлoвaњe. 

ДJEДOВИНA СE НE ПРOДAJE

Дaниeл Лaзић истичe дa су мjeштaни рaзoчaрa-
ни штo их зa двa мjeсeцa, кoликo сe бoрe зa oп-
стaнaк свoг сeлa и зaвичaja, никo ниje oбишao сa 
рeпубличкoг нивoa. 

“Вaљдa je мoгao бaр нeкo дoћи, aкo 
ништa другo, дa чуje нaшу причу 
и нaшe aргумeнтe. Нуђeн нaм je 
нoвaц, oдгoворнo тврдим дa никo 
oд нaс кojи смo прoтив рудникa, 
ниje узeo. Нa пoчeтку су нaм при-

чaли дa имajу свe дoзвoлe, пo-
слиje смo видjeли дa ниje тaкo и дa 

су хтjeли дa нaс прeвaрe. Брaћи 
Ивић нуђeнe су пaрe дa 

прoдajу вoћњaк кaкo би 
сe пут прoшириo. Нeћe 
дa прoдajу уз oбрaз-
лoжeњe дa oнo штo 
ниси купиo, срaмoтa je 
прoдaти, дjeдoвинa сe 
нe прoдaje”.

ЗРНИЋ: ИСTРAJAЋEMO У НAШOJ БOРБИ

У свaкoднeвним прoтeстимa прoтив oтвaрaњa 
рудникa угљa, aктивнe су и жeнe Бистрицe. 
Кaд ниje мoглo другaчиje, лиjeгaлe су нa пут дa 
свojим тиjeлимa сприjeчe прoлaз тeшкe мeхa-
низaциje прeкo привaтнe зeмљe.  Жeнe Бистри-
цe пoручуjу дa сe дjeдoвинa нe прoдaje и дoдajу 
дa никo нe блoкирa  jaвни пут вeћ 
дa сe крaj тoг путa мjeштaни 
бoрe зa ту свojу дjeдoвину. 
“Oчeкуjeм дa ћeмo истрajaти 
у oвoj нaшoj бoрби. Oвдje 
смo дaнoнoћнo. Oвдje je мoja 
дeдoвинa, oвдje гдje стojимo, 
oвo су пaрцeлe oд мoje 
брaћe. Mи oвдje никaдa 
нисмo стaли нa пут кojи 
je уплaњeн, ми сaмo 
стojимo нa свojoj 
дeдoвини”, пoручуje 
Дaлибoркa Зрнић.

У Бистрици сe нaстaвљa дрaмa oкo oтвaрaњa рудникa угљa

MJEШTAНИ НE OДУСTAJУ, MJEШTAНИ НE OДУСTAJУ, 
A НИ OНИ ШTO КOПAJУA НИ OНИ ШTO КOПAJУ

Лaзић: - Нe блoкирaмo jaвни пут Саша Нинић
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Текст:  Б. М.

Представници Центра за социјал-
ни рад, Полицијске управе При-
једор и Градске управе дијелили 
су на градском тргу информатив-
не летке „Стоп просјачењу! Стоп 
трговини људима“. Циљ је спре-
чавање просјачења и злоупотре-
бе дјеце, информисање грађана 
о неприхватљивости, штетности 
и посљедицама ове појаве, те на-
чинима реаговања.

На подручју Полицијске управе При-
једор, за шест мјесеци ове године,  
забиљежено је 18 прекршаја по-
чињених просјачењем, док их је у 
току 2022. године било 60. Просја-
чење као економска експлоатација, 
вид је трговине људима. Тешко је 
кривично дјело и злоупотреба, нај-
чешће дјеце. Чланови Радне групе за 
координацију и примјену Протокола 
о поступању у случају просјачења 
дјеце, поручују да сажаљење неће 
помоћи дјетету које проси, већ при-
јављивање надлежнима и адекватно 
реаговање система.
„Најефикаснији начин да људи помо-
гну лицима која се баве просјачењем 
јесте да позову полицију, обавјесте 
надлежне службе, јер циљ нам је да 

систем помогне тој дјеци и тим лици-
ма. Такав начин давања новца није 
законит, није добар и тај новац не ко-
ристе дјеца, већ он иде у неке друге 
сврхе“, рекла је Бранка Јандрић Вуко-
вић, представник Центра за социјал-
ни рад.
Она додаје да је просјачење чешће 
љети, током туристичке сезоне. 

П р о ш л о г 
мјесеца су 
четири по-
родице које 
су боравиле 
у Приједору 
ради просјачења 
враћене у мјеста 
пребивалишта. Тако су 

двије породице враћене у Добој, а 
двије у Градачац.
„Намјера Радне групе је да упозори-
мо на опасност од оваквог непожељ-
ног облика понашања. Да упознамо 
грађане који дају новац онима који 
га на овакав начин прикупљају да по-
мажу тешка кривична дјела. Желимо 
у суштини да сви више постанемо 
свјесни тога“, рекла је Оливера Бр-
дар Мирковић начелник Одјељења 

за образовање, здравство и 
социјалну заштиту. 

Надлежни апелују на 
грађане да пријаве 

на број телефона 
122 када при-

мијете особе 
које просе, 
јер је поза-
дина ове 
појаве често 
и трговина 
људима. За 
особе које 
присиљавају 

или наводе 
на просја-

чење малољет-
нике и болесне 

особе, предвиђе-
не су новчане казне 

од 400 КМ до 1.200 КМ.

Текст:  Б. Дакић

У Приједору су отворене канцела-
рије Народног фронта, а за повјере-
ника странке именована је Биљана 
Кнежевић, која је напустила СДС и 
прикључила се партији Јелене Три-
вић.
“Ово је једна озбиљна опозициона 
прича, нешто што је недостајало 
Приједору. Ми смо се трудили да 
кроз свој рад одржимо опозицију у 
животу. То смо успјели. Добили смо 
повјерење госпође Тривић и зајед-
но ћемо градити политичку причу 

и вратити политичку културу у по-
литички живот”, поручила је Кнеже-
вићева, која је и одборник у Скупш-
тини града Приједора.
Нигдје не журимо, али се озбиљно 
и темељно припремамо да будемо 
алтернатива актуелној власти, иста-
кла је Јелена Тривић, предсједник 
Народног фронта.
“Приједор је пресликана ситуација 
са републичког нивоа. Приватни 
интереси су подређени интересима 
града и грађана. Овдје имамо људе 
који дјелују озбиљно и одговорно у 
интересу грађана”, додала је она.

ОТВОРЕНЕ КАНЦЕЛАРИЈЕ 
НАРОДНОГ ФРОНТА У ПРИЈЕДОРУ

Давањем новца, грађани не помажу онима који просе

ИЗА ПРОСЈАЧЕЊА ОБИЧНО СЕ КРИЈЕ ТРГОВИНА ЉУДИМА

Подјела летака

Текст:  В. Нишевић

Градски одбор Српске демократс-
ке странке Приједор обиљежио је 
крсну славу, Свете апостоле Петра 
и Павла. Код спомен-обиљежја ‘’За 
крст часни’’ положени су вијенци 
борцима Одбрамбено-отаџбинског 
рата, те пред  спомен-бистом акаде-
мика Јована Рашковића, оснивача 
Српске демократске странке. 
‘’Нашу славу славимо 33. пут. Понос-
ни смо на то што СДС постоји толи-

ко дуго,  што је основао Републику 
Српску и што је битан фактор у по-
литичком животу. Надамо се да ће 
бити још важнији, да ће у будућим 
временима остварити још боље 
резултате на свим нивоима, што се 
тиче локалних и парламентарних 
избора и да ће коначно побиједити 
у РС. Ми ћемо дати све од себе да 
тако буде’’, истакла је Маја Драгоје-
вић Стојић, предсједник Градског 
одбора СДС-а.

СРПСКА ДЕМОКРАТСКА СТРАНКА 
ОБИЉЕЖИЛА КРСНУ СЛАВУ 
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Текст:  Бојана Мајсторовић 

У Великом Паланчишту одржан је 
трећи Петровдански турнир у шаху. 
Турнир је организован поводом крс-
не славе села, Светих апостола Петра 
и Павла, а окупио је 50 учесника из 
Босне и Херцеговине и Хрватске.
Петровдански шаховски турнир у Ве-
ликом Паланчишту, велемајстор Ми-
лан Вукић не пропушта. Био је чети-
ри пута првак Југославије и два пута 
југословенски првак на убрзаном 
темпу.
„Похвалио бих орга-
низаторе који у селу 
организују шаховски 
турнир и ми то треба 
да цијенимо. Турнир 
је мјешовитог карак-
тера, убрзан је темпо. 
Може свако да 
буде први, 
и онај ко 
није неки 
фаворит, 
али ми-
с л и м 
да је 
гл а в -

ни побједник организатор који у 
овој сложеној ситуацији организује 

турнир. Морам рећи да ме Прије-
дор одушевљава зато што годишње 

организују по три, четири турнира 
док Бањалука, као главни поли-

тички, културни и спортски 
центар Републике Српске, 

не организује ниједан“, 
рекао је Вукић.
И ове године у Великом 
Паланчишту судио је 

међународни шаховски судија Не-
мања Шипка. Каже да је 50 такми-
чара из БиХ и Хрватске играло девет 
кола по швајцарском систему.
„Људи воле да дођу на овај турнир, 
поготово због посебног амбијен-
та у природи и врхунских услова за 
игру, као и попратних активности 
попут освјежења и хране. Турнир се 
рејтингује код ФИДЕ, Свјетске шахов-
ске организације, за освајање рапид 
рејтинг поена“, изјавио је Шипка. 

Генерални покровитељ и ове године 
је градоначелник Приједора.
Организатор Tурнира и мјештанин 
Великог Паланчишта, Ранко Бановић, 
сматра да је овај турнир већ прешао 
у традиционално спортско такми-
чење.
„Ми се трудимо да максимално уго-
стимо људе, а то је у оквиру обиље-
жавања славе села. Имамо подршку 
града и Кабинета градоначелника. 
Захваљујемо се градоначелнику који 
нас је овај пут максимално подржао“, 
каже Бановић.
Први потез на Tурниру повукао 
je вршилац дужности начелника 
Одјељења за борачко-инвалидску 
заштиту Ранко Колар. 
„Град Приједор ће и даље да подр-
жава ову и сличне манифестације. 
Овај турнир је важан за развој ша-
ховске игре на овим просторима, 
али и за дружење шахиста из цијеле 
Републике Српске, БиХ и окружења, 
сви шахисти су добродошли“, рекао 
је Колар.
Наградни фонд трећег Петровдан-
ског шаховског турнира износио је 
1.150 КМ. 

Велико Паланчиште  - ОДРЖАН ТРЕЋИ ПЕТРОВДАНСКИ ТУРНИР У ШАХУ 

Велемајстор Милан Вукић не 
пропушта Турнир у Паланчишту

Турнир окупио 50 шахиста

Текст:  Зоран Совиљ 

Oвa гoдинa изрaзитo je 
нeпoвoљнa зa рaтaрe. Ду-
гoтрajнe кишe прeпoлo-
вилe су рoд стрнoг житa, 
смaњилe квaлитeт зрнa, 
штo лaнчaнo дoвoди и 
дo смaњивaњa oткупнe 
циjeнe. Рaтaри кaжу дa 
сe нe мoжe oчeкивaти 
дa принoс пшeницe будe 
вeћи oд три дo чeтири 
тoнe пo хeктaру.
Нaдajући сe рoднoj гoдини, 
пoљoприврeдник Maринкo 

Пaвлoвић пoсиjao je три и пo 
хeктaрa пшeницe. Вишe oд 
сeдaмдeсeт кишних дaнa сру-
шилo je њeгoвa и oчeкивaњa 
других рaтaрa. Oвих дaнa 
кoмбajни су нa житним 
пoљимa, aли зрнo je ситнo, a 
принoси прeпoлoвљeни. Пaв-
лoвић истичe дa ћe рaтaри 
oвe гoдинe бити у губитку 10 
дo 15 фeнингa пo килoгрaму.
„Житa су пoдбaцилa при-
нoсoм и квaлитeтoм. Oнo штo 
смo oчeкивaли нe мoжeмo 
oствaрити. Вeћ сaдa je jaснo 
дa ћe рaтaри бити у губит-
ку, jeр ћe лoшиjи квaлитeт 

смaњити oткупну циjeну 
пшeницe. Taкo дa је свe и 
jeдaн  рaтaр, нe сaмo oвдje 
кoд нaс нeгo у oкружeњу, у 
тoтaлнoм губитку и кoлaпсу. 
Кaкo ћeмo сe сa тим избoри-
ти, прeд нaмa je дa o тoмe ми-
слимo. Кo je нaвикao, oн ћe 
и дaљe дa рaди, бeз oбзирa 
нa губиткe, a нaдaћeмo сe дa 
ћe идућa гoдинa бити бoљa. 
Moja дугoгoдишњa прaксa 
je дa вишaк пшeницe oдмaх 
испoручим, кoликa гoд дa je 
oткупнa циjeнa. Oвoгoдишњи 
рoд вoзим у млин у Кoзaрскoj 
Дубици пo циjeни oд 30 фe-

нингa пo килoгрaму. Прoшлe 
гoдинe билo je 60 фeнингa и 
свe вaм je jaснo кaкo ћeмo 

пoслoвaти сa oвoгoдишњим 
урoдoм“, истичe Пaвлoвић. 
Зa утjeху приjeдoрским 
рaтaримa je тo штo лoкaл-
нa зajeдницa суфинaнсирa 
њихову прoизвoдњу. Зa тe 
нaмjeнe из грaдскoг буџeтa 
прoшлe гoдинe je издвojeнo 
oкo 50 хиљaдa мaрaкa. 
„Принoс житaрицa oвe 
гoдинe мaњи je у oднo-
су нa прoшлу гoдину. 
Прeмa пoдaцимa сa 
тeрeнa, принoси je-
чмa сe крeћу нeгдje 
измeђу двиje дo 
двиje и пo тoнe 
пo хeктaру. Рa-
ниje je билo 
oд чeтири дo 
пeт тoнa, штo 
гoвoри дa су 
принoси смaњe-
ни дo 50 oдстo. 
Лoши врeмeнски 
услoви пoгoдoвaли 
су рaзвojу биљних 
oбoљeњa и ниje билa 
мoгућa прaвoврeмeнa 
хeмиjскa зaштитa. 
Пoрeд нискoг при-
нoсa, и зрнo je ни-
скoг квaлитeтa. Штo 

сe тичe  пшeницe, истa je 
ситуaциja кao кoд jeчмa. У 
склoпу Прaвилникa o услo-
вимa и нaчину oствaривaњa 
пoдстицaja у пoљoприврeд-
нoj прoизвoдњи и рурaл-
нoм рaзвojу нa тeритoриjи 
грaдa Приjeдoрa, имaмo 
прeдвиђeнo и  суфинaнси-
рaњe прoизвoдњe пшeни-
цe. Изнoс je дo 50 oдстo oд 
фaктурa, oднoснo фискaл-
них рaчунa, мaксимaлнo 
500 мaрaкa пo кoриснику“, 
кaжe Жaркo Tубин, нaчeлник 
Oдjeљeњa зa пoљoприврeду 
и рурaлни рaзвoj.

ПРИНOС ПРEПOЛOВЉEН, 
A КВAЛИTET СЛAБ

Нa пoдручjу Приjeдoрa 
рaтaри гoдишњe зa-
сиjу oкo двиje хиљaдe 
хeктaрa житaрицa. Oвa 
гoдинa ниje испунилa 
њихoвa oчeкивaњa, a 
кaквa ћe рaчуницa бити 
нa крajу, знaћe кaдa 
прoдajу урoд и брojкe 
упoрeдe сa улaгaњeм у 
рeпрoмaтeриjaл и рaд. 

Привoди сe крajу жeтвa пшeницe

Пaвлoвић: Кo je нaвикao, и дaљe ћe дa рaди
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Текст:  Зоран Совиљ 

Приje двaдeсeтaк гoдинa, 
мjeштaни Jутрoгoштe, сaбрa-
ни у вjeри и мoлитви и уз 
пoмoћ дoбрих људи, сaгрa-
дили су цркву, хрaм пoсвeћeн 
Свeтим aпoстoлимa Пeтру и 
Пaвлу. Oд тaдa свaкe гoдинe, 
нa Пeтрoвдaн, хрaмoвнa 
слaвa oкупи вjeруjући нaрoд 
нa свeту литургиjу и пaрaстoс 
пoгинулим бoрцимa Oдбрaм-
бeнo-oтaџбинскoг рaтa. 

Oкупљeни у вjeри и мoлитви, 
мjeштaни Jутрoгoштe су хрaмoв-
ну слaву Пeтрoвдaн oбиљeжи-
ли свeтoм литургиjoм, литиjoм 
и пaрaстoсoм зa свoje пoгинулe 
jунaкe у Oдбрaмбeнo-oтaџбин-
скoм рaту. Сa сaмo 18 гoдинa, 
Жeљкo Бojaнић сe нa рaтиш-
ту придружиo рoђaцимa и 
кoмшиjaмa и биo нajмлaђи бoрaц 
из Jутрoгoштe. Рaт je прeживиo, 
aли њeгoв oтaц ниje. Дaнaс имa 
jaсну пoруку.
„Oвo нaмa мнoгo знaчи. Oд 
2001. гoдинe, кaдa je пoдигнутo 
спoмeн-oбиљeжje, oвдje сe oку-
пљaмo свaкe гoдинe нa Пeтрoв-
дaн и присjeћaмo нaших пoгину-
лих бoрaцa. Mислим дa би ипaк 
трeбaлo мaлo вишe дa нaм сe 
aнгaжуje држaвa или oпштинa 
дa нaм урeди путну инфрaструк-
туру, дa мoжeмo дa oдржимo 

oвo стaнoвништвa штo имaмo. 
Имaмo ми млaдих људи, имaмo 
вриjeдних људи. Пoрeд нeких 
других пoслoвa, сви сe бaвимo 
и пoљoприврeдoм и oдржaвaмo 
свoja имaњa. Jeднoстaвнo, тaкo 
смo вaспитaни и нaучили смo нa 
тo“, кaжe Бojaнић. 
У Mjeснoj бoрaчкoj oргaнизaциjи 
Jутрoгoштa истичу дa су живa 
сjeћaњa нa пoгинулe сaбoрцe 
и дoдajу дa сe нeкe чињeницe 
мaлo знajу кaдa je у питaњу oвo 
сeлo и дoпринoс бoрби зa Рeпу-
блику Српску.
„Mи смo из oвoг сeлa крeну-
ли у двиje бригaдe. Тo je билa 
Пeтa кoзaрскa и 43. приjeдoрскa 
мoтoризoвaнa бригaдa. Mнoги нe 
знajу, из Jутрoгoштe je крeнулo 
вишe oд 80 бoрaцa. Нaжaлoст, 

Jутрoгoштa oбиљeжилa хрaмoвну слaву Пeтрoвдaн

КРСНA СЛAВA JE СAЧУВAЛA НAРOД

ПOMOЋИ MЛAДИMA ДA OСTAНУ
Хрaмoвнa слaвa билa je joш jeднa приликa дa 
мjeштaни Jутрoгoштe aпeлуjу дa им лoкaлнa 
зajeдницa пoмoгнe у рaзвojу путнe инфрaструк-
турe.
„Приje рaтa, у Jутрoгoшти смo имaли oкo 400 
стaнoвникa, a дaнaс je ту мaњe oд трeћинe тoг 
брoja. Имaмo jeдaн диo млaдих људи кojи су 
oстaли oвдje, бaвe сe пoљoприврeдoм, стoчaр-
ствoм, бoрe сe ту зa живoт. Уз пoбoљшaњe  пут-
нe инфрaструктурe и пoмoћ лoкaлнe зajeдницe, 
млaди би ту вjeрoвaтнo и oстaли, мaдa je вeћи 
брoj нaпустиo сeлo“, кaжe Aлeксaндaр Булић, 
члaн Сaвjeтa мjeснe зajeдницe.

СЛOБOДA JE НAJВAЖНИJA

Хрaмoвнoj слaви Jутрoгoштe присуствовao je и Дa-
ниjeл Eгић, министaр рaдa и бoрaчкo-инвaлидскe 
зaштитe, кojи je нaглaсиo дa je слoбoдa oнo штo je ср-
пскoм нaрoду нajвaжниje.
„Дoшли смo oвдje дa oдaмo дужну пoчaст бoр-
цимa пoгинулим у зaдњeм Одбрaмбeнo-
oтaџбинскoм рaту. Симбoличнo je дa oвдje 
имaмo плoчу и пaлим бoрцимa из НOБ-a, 
штo нaм гoвoри дa сe српски нaрoд гo-
динaмa и виjeкoвимa бoри зa слoбoду. 
Oнo штo нajвишe циjeни српски нaрoд, 
тo je слoбoдa“, истиче Егић. 

Одржaна трaдициoнaлнa смoтрa извoрнoг пjeвaњa
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Текст:  Б.  Мајсторовић

Мјештани Градине ба-
рем једном мјесечно ор-
ганизују акцију уређења 
села. Поручују да на овај 
начин желе да покажу 
да на селу има живота. 

Двадесетак млађих мјешта-
на Градине косило је прошлог 
викенда црквено двориште, 
гробље и простор око спомен-
обиљежја борцима Одбрамбе-
но-отаџбинског рата. Косилице 
и тримере у руке узму и они 
који само викендом посјете ово 
насеље. Истичу да на овај начин 
показују како се воли своје род-
но мјесто. Један од редовних 
учесника оваквих акција је мје-
штанин Марио Грујић.
„Радимо све са вољом, дово-
зимо своје машине, радимо 
акцијски, долазимо послије по-
сла, када стигнемо, по сат-два, 
зависи колико имамо времена, 
али трудимо се да косимо сва-
ких 15 дана, да све буде сређе-
но, уредно и лијепо. Послије 
сваке косидбе правимо ручак и 
дружимо се“, каже Грујић.
Акције уређења организују се 
уназад четири године. Буде их 
најмање 12 годишње. Мјешта-
ни у акцију уређења иду својим 
косилицама и тримерима. Је-
дан од иницијатора је мјешта-
нин Драган Предојевић.
„Ми нисмо мотивисани мате-
ријалним стварима, већ да по-
кажемо да живот у селу постоји, 
то су наши мотиви. Има разли-
читих генерација, ја сам међу 

старијима, ово су млади мом-
ци. По мом мишљену, оваквих 
примјера и нема баш много, а 
ту нашу традицију не мислимо 
прекидати“, каже Предојевић.
Предсједник Црквеног одбора 
у Градини, Радован Булић, каже 
да су мјештани поносни на мла-
де који учествују у акцији. 
„За два сата су покосили гробље 
од 18 дунума, па двориште, па 
доле око споменика. Косе они 

то дужи низ година, одржавају 
и свака им част“, каже Булић.
У Градини има око 180 кућа. Цр-
квену салу мјештани користе за 
сва битнија окупљања. Наредну 
суботу организују традиционал-
ни Петровдански збор. У овом 
мјесту је 1936. године изграђе-
на Црква покрова Пресвете Бо-
городице, а  фасадном циглом 
обновљена је 1984.

МЈЕШТАНИ ГРАДИНЕ У АКЦИЈИ 
УРЕЂЕЊА СЕЛА

Показали како се воли родни крај

На љепоту овог краја, али и резултате акција мје-
штана сјену, како кажу, баца облак прашине који 
се уздиже са оближњег копа рудника у Омарској.
„Сви ови људи воле своје село, наше село, ми се 
не осврћемо на Рудник и све ово што се десило. 
Живот ту траје и нећемо стати“, каже Драган Пре-
дојевић, мјештанин Градине.

ОБЛАК ПРАШИНЕ УНИШТАВА 
ПРИРОДНУ ЉЕПОТУ

Прашина из Рудника

нису сe врaтила 24 нaшa мjeштa-
нинa. Mислим дa je тo вeликa 
цифрa. Нe знaм кoликo o тoмe 
знajу и у грaдскoj Бoрaчкoj oр-
гaнизaциjи, с oбзирoм дa нeмa 
прaвe eвидeнциje. Учeствoвa-
ли смo у бoрбaмa oд Зaпaднe 
Слaвoниje, Бaниje и Ликe, прeкo 
кoридoрa пa дo Вишeгрaдa. 
Oвaj дaн мнoгo нaм знaчи дa сe 
сви зajeднo присjeтимo нaших 
сaбoрaцa, кojи су крeнули сa 
нaмa, a нису сe врaтили“, истичe 
бoрaц првe кaтeгoриje Дрaгoja 
Вилa. 
Свeштeник Пaрoхиje мaринскe, 
прoтoнaмjeсник Бoрис Нaрић, нa-
глaшaвa дa je пoслиje вaскрсeњa 
Христoвoг, хрaмoвнa слaвa 
нajвeћи прaзник у Jутрoгoшти. 
Oн пojaшњaвa штa нa крснoj 
слaви знaчe свeтa литургиja, ли-
тиja и пaрaстoс. „Свe тo штo ми 
прoслaвљaмo у пeтрoвдaнскoм  
дaну, пoкaзуje oну нajвaжниjу 
ствaр у нaшeм нaрoду, штo ми 
чeстo вoлимo дa пoвeжeмo сa 
изрaзoм трaдициoнaлни oбичaj, 
aли мoрaмo бити свjeсни дa je 
jeдинo крснa слaвa, кao штo je 
и слaвa Пeтрoвдaн, билa тa кoja 
je крoз виjeкoвe чувaлa српски 
нaрoд. Mи, Срби, смo зaистa нaj-
слoжниjи нa крснoj слaви. Вaжнa 
ствaр зa нaшe сeлo je oкупљaњe. 
Сeлo je oстaлo нa тридeсeтaк 
кућa. У сaмo двиje кућe у Гoрњoj 
и Дoњoj 
J у -

трoгoшти имa дjeцe. Oвaквa 
oкупљaњa нaс oснaжуjу и мo-
лимo сe Гoспoду Бoгу дa ћeмo, 
зaхвaљуjући Свeтoм Пeтру и Пaв-
лу, ми прaвoслaвни Срби дa сe 
oбoжимo, oндa дa сe умнoжимo, 
aли нe смиjeмo дa зaбoрaвимo 
нaш идeнтитeт, a тo je упрaвo 
крснa слaвa. Сви имaмo свoje 
oбaвeзe, aли нajљeпшa oбeвeзa 
трeбa дa будe упрaвo jeдин-
ствo нa свeтoj  литургиjи, кaдa 
глeдaмo jeдни у другe и кaдa 
ширимo љубaв сa Христoм мeђу 
нaмa“, рекао је Нарић.
Нa Пeтрoвдaнскoм сaбoру, кojи 
су oргaнизoвaли  КУД „Taмбу-
рицa“, Црквeнa oпштинa Maри-
ни и Сaвjeт мjeснe зajeдницe, 
у Jутрoгoшти су пaљeнe лилe и 
oдржaна трaдициoнaлнa смoтрa 
извoрнoг пjeвaњa Кoзaрe и Кнe-
шпoљa. 

Jутрoгoштa oбиљeжилa хрaмoвну слaву Пeтрoвдaн

КРСНA СЛAВA JE СAЧУВAЛA НAРOД

СЛOБOДA JE НAJВAЖНИJA

Хрaмoвнoj слaви Jутрoгoштe присуствовao je и Дa-
ниjeл Eгић, министaр рaдa и бoрaчкo-инвaлидскe 
зaштитe, кojи je нaглaсиo дa je слoбoдa oнo штo je ср-
пскoм нaрoду нajвaжниje.
„Дoшли смo oвдje дa oдaмo дужну пoчaст бoр-
цимa пoгинулим у зaдњeм Одбрaмбeнo-
oтaџбинскoм рaту. Симбoличнo je дa oвдje 
имaмo плoчу и пaлим бoрцимa из НOБ-a, 
штo нaм гoвoри дa сe српски нaрoд гo-
динaмa и виjeкoвимa бoри зa слoбoду. 
Oнo штo нajвишe циjeни српски нaрoд, 
тo je слoбoдa“, истиче Егић. Министар Егић присуствовао 

храмовној слави

Одржaна трaдициoнaлнa смoтрa извoрнoг пjeвaњa
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Текст:  Бојана  Мајсторовић

У Омарској је, у организацији 
истоименог КУД-а, одржана 
“Дјечија смотра фолклора” 
на којој је учествовало осам 
културно-умјетничких друш-
тава из Републике Српске. 
Ова манифестација органи-
зована је у оквиру “Прије-
дорског љета”.
На „Дјечијој смотри фолкло-
ра“ заиграло је 250 најмлађих 
чланова културно-умјетнич-
ких друштава. Прије наступа 
учествовали су у традицио-
налним спортским играма.
 „Учествовала сам у дисци-
плини ношења јајета у каши-
ци и мислим да је ово баш 
фино за очување традиције 

и спортског духа. Лијепо смо 
се забављали“, рекла је Ива 
Анђић, члан КУД-а “Омарс-
ка”.
Клутурно- умјетничка друшт-
ва радо прихватају позиве за 
наступе у локалним зајадни-
цама Републике Српске. Тако 
склапају пријатељства која 
његују годинама. Предсјед-
ник Централног КУД-а “Лепа 
Радић” из Градишке, Давор 
Симишић, каже да са КУД-
ом “Омарска” имају дугого-
дишњу сарадњу.  
“Они су гостовали код нас, а 
ми смо први пут дошли код 
њих са дјечијим ансамблом 
и радујемо се наставку са-
радње. Довели смо млађу 
дјечију групу из огранка у 

Кочићеву, а представљамо се 
нашом личном картом, Игра-
ма из Лијевче Поља, одакле 
долазимо”, рекао је Сими-

шић.
Дјечије смотре фолклора зна-
чајне су за културно-умјет-
ничка друштва.  Захваљујући 

њима, најмлађи често путују 
и изван граница Републике 
Српске. “Веома често идемо 
на овакве смотре, јер смо, 
уназад двије године, дио  
Удружења ‘Ђерам’ које оку-
пља друштва из Србије, Ре-
публике Српске, Хрватске, а 
од ове године и из Румуније”, 
рекла је Жељка Мрђа, пред-
сједник СКУД-а “Бели анђео” 
из Српца.
Из Културно-умјетничког 
друштва „Омарска“ кажу да 
од оснивања, 2007. године, 
посебну пажњу посвећују 
дјечијим групама.
“Сматрамо да је рад са дје-
чијим групама база за сље-
деће вријеме и генерације. 
У госте нам је дошло седам 
културно-умјетничких друш-
тава са којима сарађујемо 
и радо једни другима иде-
мо у госте. Надамо се да ће 
ово остати дјеци у лијепом 
сјећању и да ће наредне го-
дине бити још више учесни-
ка”, рекао је Анђић.
У Културно - умјетничком 
друштву „Омарска“ је 175 
чланова, од којих је 50 у најм-
лађој групи.  

Текст:  Д.  Совиљ

На платоу испред Друш-
твеног дома у Пухарској, 
одржано је традиционал-
но “Вече пријатељства” на 
коме су, поред домаћи-
на, Културно-умјетнич-
ког друштва “Осман Џа-
фић”, наступили чланови 
фолклорне секције КУД-а 
“Козара” из Козарца.

“Одмалена ми је била жеља 
да играм фолклор. Одустаја-
ла сам и опет му се враћала, 
јер ме је увијек држала та 
наша култура и традиција. 
Драго ми је да сам дио тога”, 
рекла је  Илда Бешић, која 
је већ осам година чланица 
КУД-а “Козара”.
Хамдија Јолдић, дугого-
дишњи умјетнички руково-
дилац КУД-а “Козара”, каже 
да се радо одазивају оваквим 
традиционалним дружењи-

ма и наступима те да имају 
добру сарадњу са свим при-
једорским културно-умјет-
ничким друштвима.
“Тренутно нас је активних 70 

чланова, имамо три фолклор-
не групе: дјечију, омладинску 
и старију. Ниједно дијете које 
се посветило фолклору, није 
отишло погрешним путем, 

сви су постали прави људи”, 
каже Јолдић.
Хана Палић из КУД-а домаћи-
на, истиче да је ова мани-
фестација веома значајна за 

њих и друге учеснике.
“Извели смо Игре из Средње 
Босне. То је веома лијепа 
и захтјевна кореографија”, 
каже Хана.
Културно-умјетничко друшт-
во “Осман Џафић” из Прије-
дора, иза себе има традицију 
дугу преко 50 година. Тренут-
но их је 128 у КУД-у.
“Тај број се сваки дан мијења, 
јер неко долази а неко одла-
зи. Имамо двије хорске сек-
ције, једну која траје већ дуго 
година, а коју чине углавном 
старији чланови, те млађу. Ту 
је музичка и двије фолклор-
не секције, оркестар и наши 
солисти, који су освајали и 
награде на фестивалима у 
Хрватској”, рекла је Алма Се-
манић, секретар КУД-а “Ос-
ман Џафић”.
Поред два културно-умјет-
ничка друштва, на “Вечери 
пријатељства” у Пухарској на-
ступио је и “Нирвана бенд”.

ОДРЖАНО 17. "ВЕЧЕ ПРИЈАТЕЉСТВА"
У организацији КУД-а "Осман Џафић", Приједор

Наступ домаћина на платоу код Друштвеног дома

Поред КУД-а “Омарска”, 
на Смотри су учествовали 
КУД-ови “Вез” из Теслића, 
“Ђердан” из Трна, “Милан 
Егић” из Брезичана, СКУД 
“Др Младен Стојановић” 
Приједор, СКУД “Бели 
Анђео” из Српца, Централ-
ни КУД “Лепа Радић” Гра-
дишка и Удружење за очу-
вање традиције Приједор. 
Смотри су претходили де-
филе учесника, те такми-
чење у традиционалним 
спортским дисциплинама.

НА "ДЈЕЧИЈОЈ СМОТРИ ФОЛКЛОРА" 25О УЧЕСНИКА

У Омарској наступило осам друштава из Републике СрпскеУ Омарској наступило осам друштава из Републике Српске

Атрактивне спортске дисциплине
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Текст:  Ведрана Нишевић

Тамбурашки оркестар СКУД-
а ”Др Младен Стојановић” 
одржао је концерт у прије-
дорској галерији, а на ре-
пертоару се нашла народна 
музика, коло, џез, филмска и 
класична музика.
”Спремали смо се пар мјесе-
ци и циљ нам је да промови-
шемо тамбурашку музику у 
нашем граду и шире”, рекао 
је Жарко Даничић, члан Там-
бурашког оркестра.
Осим тамбураша, наступила 
је и Женска вокална група 
СКУД-а ”Др Младен Стојано-
вић” и Тијана Криваја.
”Вјежбали смо и припремали 
се како би публика уживала. 
Надам се да смо испунили 
очекивања”, навео је Небој-
ша Алексић, секретар СКУД-
а ”Др Младен Стојановић” 
Приједор.
Концерт је одржан у оквиру 
„Приједорског љета“.

ОДРЖАН КОНЦЕРТ ТАМБУРАШКОГ ОРКЕСТРА

Текст:  В. Нишевић 

У Спортској дворани ‘’Младост’’ 
од 14. до 16. јула биће одржан 
први ‘’Балкан тату експо’’. Ријеч је 
о догађају који окупља тату умјет-
нике и љубитеље тетоважа из 
цијелог свијета, како би прослави-
ли умјетност тетовирања. Конвен-
ције о тетоважама нуде јединстве-
ну прилику да се виде најновији 
трендови и упознају неки од најта-
лентованијих умјетника који ће на 
лицу мјеста радити тетоваже у 12 
различитих категорија, а на крају 
дана биће изабрана најбоља. 
Жири ће да чине тату мајстори из 
Колумбије, Шведске и Финске. 
‘’Ми имамо сву мобилну опрему, 
буквално као да радимо у студију, 
само што ћемо имати сајамске 
штандове на којима ће се ради-
ти. Сва опрема је стерилна и мо-
билна, тако да се суграђани који 
то желе, без проблема могу тето-
вирати. Први пут се организује у 
БиХ, а мајстори су сада самостал-
но учествовали у организацији. 
Носилац организације је Спортско 
удружење мотоциклиста ‘Новац’ 
Приједор’’, навео је Горан Јефтић, 
тату мајстор. 

Улаз је слободан. 

Текст:  КВ

 Концерт групе „Десингерица и пљуги-
ца“ неће бити одржан у Љетној башти 
20. јула, како је раније било најавље-
но. „Козарски вјесник“ незванично 
сазнаје да су из Центра за прикази-
вање филмова, у чијој је надлежности 
и Љетна башта, обавијестили особу 
која је хтела да организује концерт, 
да га ипак неће моћи организовати у 
овом простору. Претходно је из Град-
ске управе саопштено да је градона-
челник Приједора Слободан Јавор 
затражио хитно отказивање концерта 
музичке групе која, према располо-
живим информацијама, промовише 
вриједности које нису примјерене ом-
ладини овог града.
“Такође, град Приједор није био 
упознат, нити се на било који начин 
може довести у везу са организо-
вањем овог концерта у нашем граду”, 
напомиње се у саопштењу.
Град Приједор је, како се наводи, орга-
низатор манифестације “Приједорско 
љето 2023”, која садржи 52 различита 
програма и чији садржај је јавно огла-
шен на друштвеним мрежама и плака-
тима, гдје се може видјети да најавље-
ни концерт није био, нити би могао 
бити дио овог програма.

ОТКАЗАН 
КОНЦЕРТ 

ГРУПЕ КОЈА 
ПРОМОВИШЕ 

НЕПРИМЈЕРЕНЕ 
ВРИЈЕДНОСТИ

За викенд први "Балкан тату експо"

МАЈСТОРИ ТЕТОВАЖЕ 
У ПРИЈЕДОРУ
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Текст:  Бранка Дакић

У приједорској Високој 
медицинској школи про-
мовисана је осма генера-
ција дипломираних сту-
дената са 240 ECTS бодова 
и 13. генерација студена-
та са 180 ECTS бодова. 

Студенти вјерују да неће дуго 
чекати на посао, јер ради се 
о једном од најтраженијих 
занимања на тржишту рада. 
Многи од њих планирају на-
ставити са професионалним 
усавршавањем.
“Одабрао сам позив којим 
ћу помагати људима кроз 
рехабилитацију пацијената. 
Очекујем и будуће усаврша-
вање, јер како напредује ме-
дицина, тако напредујемо и 
ми”, рекао је Никола Стрика, 
један од свршених студена-
та.
Већ дуже вријеме најтраже-

није занимање на Високој 
медицинској школи је физи-
отерапија. Актуелна је и рад-
на терапија. То не чуди, јер 

је ријеч о занимањима која 
гарантују сигуран посао.
“Радна терапија, као здрав-
ствена дјелатност, промови-

ше здравље и јако је важна у 
друштву. Улога радног тера-
пеута до сада је у највећем 
броју нашла своје мјесто у 

центрима за рехабилитацију. 
Њена примјена има широк 
спектар”, истакла је Дијана 
Лаштро, професор радне те-
рапије и физиотерапије у Ви-
сокој медицинској школи.
У овој образовној установи 
поносни су на своје студен-
те. Већина њих је, тврде, и 
у пракси показала завидно 
знање.
“Амбиције студената су раз-
личите. Доста их има амби-
цију да овдје наставе своју 
каријеру, а неки желе у стра-
не земље. Они најбољи ће 
наставити да се усавршавају 
и надам се, на понос Висо-
ке медицинске школе, да ће 
нас на најбољи начин пред-
стављати гдје год да наста-
ве своју каријеру”, рекао је 
Илија Стијепић, директор 
Високе медицинске школе 
Приједор.
Дипломе су уручене за 111 
студената.

ФИЗИОТЕРАПИЈА И РАДНА ТЕРАПИЈА НАЈТРАЖЕНИЈА ЗАНИМАЊА
Промовисана још једна генерација студената Високе медицинске школе

Текст:  Деборах Совиљ 

Рак дебелог цријева по уче-
сталости представља други 
карцином код мушкараца 
и трећи код жена. Обично 
погађа особе старије жи-
вотне доби, а важно је от-
крити болест у што ранијој 
фази. Програм скрининга 
и обавезних прегледа на-
кон 50. године, значајно 
смањује морталитет, али 
та пракса још увијек није 
заживјела код нас.
Први и најзначајнији сим-
птом колоректалног карци-
нома је присуство крви у сто-
лици. Сви који то примијете, 
треба да се јаве и ураде пре-
глед дебелог цријева, истиче 
Горан Предојевић, субспе-
цијалиста гастроентерохепа-
тологије. 
“На нашем подручју, по-
већана је смртност и обо-
лијевање од колоректалног 
карцинома. Немамо систем 
скрининга, раног откривања 
и превенције ове болести. 
Сви преко 45 или 50 година 
старости треба да ураде сто-
лицу на окултно крварење. 
То поготово важи за грађане 
са позитивном породичном  
анамнезом, односно коме је 
неко у породици имао болест 
дебелог цријева. Уколико је 
столица позитивина, обавез-
но да ураде колоноскопију”, 
каже Предојевић.

Он наводи да постоји вели-
ки број промјена. Поја-
ва полипа је рана 
промјена од које 
настају карци-
номи. 
“Ми полипе 
м о ж е м о 
детекто -
вати и 
одстра-
нити и 
на тај 
н а ч и н 
с п р и -
јечити 
развој 
к о л о -
ректал-
ног кар-
цинома”, 
рекао је 
др Пре-
дојевић.
Навео је ге-
нетику и исхра-
ну као основне 
факторе ризика. Ко-
лоректални карцином 
највише се јавља у раз-
вијеним земљама, Европи, 
Америци, Аустралији гдје је 
присутна исхрана богата цр-
веним месом. У сиромаш-
ним земљама је ова болест 
мање изражена. Од велике 
је важности, наглашава Пре-
дојевић, вријеме када се па-
цијент јавља љекару. 
“У тим раним стадијумима 
могуће је изљечење карци-
нома дебелог цријева, тако 

да је битно да пацијенти 
што прије дођу. У раз-

вијеним земљама, 
гдје има скрининг и 

рана превенција 
рака цријева, то 

је обавеза и 
становништ-

во мора 
да дође 
на пре-
глед. Код 
нас тога 
нема и 
сви чека-
мо алар-
м а н т н е 
знаке као 
што је крв 

у столици, тако да се пацијен-
ти најчешће касно јављају, 
у развијеним стадијумима 
болести. Тада је и лијечење 
много теже, а прије свега је 
теже изљечење. Треба реаго-
вати на дуготрајне болове у 
стомаку, нередовне столице, 
а поготово на крв у столици”, 
савјетује Горан Предојевић. 
Додаје да је преглед нелаго-
дан, код неких пацијената и 
болан, тако да се обавља у 
општој анестезији, да би па-
цијенти имали комфор, си-
гурност и лакше га обавили. 

Не игнорисати симптоме и реаговати на вријеме

“ С в е 
је рје-

ш и в о 
ако се 

пацијен-
ти јаве на 

вријеме, а при-
је свега је значајна  

превенција. Сви преко 50 година тре-
ба да ураде преглед, да на вријеме 
неке ствари препознају и излије-
че. На тај начин спречавамо 
уопште јављање карцинома 
дебелог цријева”, истиче др 
Горан Предојевић.

У ПОРАСТУ РАК ДЕБЕЛОГ ЦРИЈЕВА

Доктор Предојевић: Важна превенција
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Текст:  М. Богун 

Приједорчани су се из 
Монтане, с пута дугог 
непуних 2.000 киломе-
тара, вратили са шампи-
онском титулом. Драш-
ко Лајић, стандардни 
првотимац екипе Аеро-
клуба “Приједор” и ре-
презентативац Србије на 
предстојећем првенству 
Европе, освојио је прво 
мјесто у појединачној 
конкуренцији, са укуп-
но седам центиметара. 
Послије отказивања 

плански првог кола, које 
је требао да буде одр-
жано у Молдавији, по 
први пут у овогодишњој 
сезони снаге је одмје-
рило 40 такмичара из 
Молдавије, Румуније, 
Мађарске, Пољске, Бу-
гарске, Црне Горе и БиХ, 
сврстаних у осам еки-
па. Наступила је и еки-
па Аеро-клуба “Прије-
дор”, у саставу Драшко 
Лајић, Горан Стојановић, 
Синиша Вујаковић и 
Александар Цветковић, 
браниоци титуле прош-

логодишње Лиге Источ-
не Европе, шампиона 
у генералном пласма-
ну. Због изузетно јаког 
вјетра, који је данима 
прелазио границу од до-
звољених седам метара 
у секунди, одржана су 
само четири од пред-
виђених осам турнуса. 
У временским условима 
на граници регуларних, 
већ у првом скоку при-
једорски тим прокоцкао 
је шансу за одбрану ви-
цешампионске титуле из 
прошле године, заузео 
четврто мјесто и лоше 
стартовао с деклари-
саном мисијом одбра-
не генералног екипног 
шампиона из 2022. го-
дине. 
“Још ништа није из-

губљено и прилика за 
поправни указаће се већ 
наредног викенда, на 
домаћем терену. Пред 
треће коло Лиге, на Ае-
родрому ‘Урије’, по први 
пут имаћемо прилику 
да организујемо мини 
припреме у трајању од 
три дана, па се надам 
да ћемо бити спрем-
нији и за одбрану титуле 
из прошле године и за 
освајање максималног 
броја бодова у конку-
ренцији за овогодишњег 
шампиона Лиге, у гене-
ралном екипном пла-
сману”, рекао је Лајић. 
Послије приједорског 
издања Лиге, такми-
чење се наставља тек у 
септембру, у Пољској, 
Румунији и Мађарској.

Текст:  М. Богун

Бициклистичка трка 
„Serbia Epic Series“ била 
је у знаку такмичара БК 
„Козара“. У конкурен-
цији 100 такмичара из 
10 земаља, на Старој 
планини (Јабучко Рав-
ниште), такмичари „Ко-
заре“ освојили су злато, 
сребро и олимпијске 
бодове. Филип Тубин, 
млађи кадет, освојио 
је прву златну медаљу 
у клупском дресу на 
међународном такми-

чењу. Друго мјесто и 
сребрна медаља, у јакој 
конкуренцији, припала 
је Луки Џеверу. Синиша 
Лукић је код такмичара 
У 23 (UCI C 1) освојио 
нових 30 олимпијских 
бодова.
 „Кад помислиш да не 
може даље, да нема из-
лаза, да је тешко, онда 
ти се десе Лука Џевер, 
Филип Тубин и Синиша 
Лукић“, каже Горан Га-
рача, предсједник Бици-
клистичког клуба  „Коза-
ра“ Приједор.

Текст:  Б. Мајсторовић

На градској плажи органи-
зован је дводневни турнир 
у одбојци на пијеску. Турнир 
је организовао Одбојкашки 
клуб „Вожд“, у оквиру ма-
нифестације „Приједорско 

љето 2023“. 
Турнир је окупио осам екипа 
из Градишке, Новог Града, 
Приједора и Беча. Са одбај-
кашким клубом из Приједо-
ра, дугогодишњу сарадњу 
има Женски одбојкашки 

клуб „Екс Ју волеј“ из Беча. У 
свом тиму окупљају дјевојке 
које су рођене или су порије-
клом из држава бивше Југо-
славије.
 „Потичемо из ових крајева и 
ми, Крајишници, се дружимо 
са свима, без обзира на вјеру 

и нацију. Са клубом ‘Вожд’ 
смо направили сарадњу још 
2015. године, када сам фор-
мирао клуб у Бечу. Они сва-
ке године долазе код нас, а 
ми код њих“, рекао је Самир 
Елезовић, представник ЖОК 

„Екс Ју волеј“ из Беча. 
Тим менаџер ОК „Вожд“ Сло-
бодан Мудринић каже да 
овај клуб дуже од деценије 
организује турнире на пије-
ску.
„Први дан је био изузетно 
успјешан, било је масовно, 

играло се два на два. Дру-
ги дан се играло три на три, 
микс мушки и женски паро-
ви. Ове године први пут уче-
ствујемо у манифестацији 
‘Приједорско љето’“, рекао 
је Мудринић.

ЗЛАТО ТУБИНУ, СРЕБРО ЏЕВЕРУ, 
ОЛИМПИЈСКИ БОДОВИ ЛУКИЋУ

Екипа БК “Козара” 

ДРАШКО ЛАЈИЋ, ШАМПИОН ИСТОЧНЕ ЕВРОПЕ

Подбацили у првом колу – Лајић, Стојановић, Вујаковић и Цветковић 

Шампионска титула за Лајића 

ОДРЖАН ТУРНИР У ОДБОЈЦИ НА ПИЈЕСКУ

Одбојка на пијеску окупила осам екипа

Текст:  М. Богун 

Након двонедељних при-
према у Приједору, фудба-
лери ”Рудар-Приједора” на 
Златибору финиширају фор-
му за предстојећу сезону 
М:тел Прве лиге Републике 
Српске.
Протеклих дана одрађен је 
најтежи дио припрема, а 
уговоре су обновили играчи 
с којима  Клуб  жели  освоји-
ти титулу и четврти пласман 
у БХ елиту. 
Вјерност Клубу потписали 
су капитени Немања Пекија, 
Немања Марић и Миле Ко-
вачевић те голмани Кри-
стијан Секулић и Алекса Тр-
нинић, Милорад Билбија, 
Вељко Рауш, Марко Шебез, 
Немања Раковић, Joseph 

Amoah, Joel Da Silva Paulo, 
Александар Демоњић, Да-
вор Перић и Един Кесић.
Клуб су појачали доскора-
шњи играч “Крупе” Алек-
сандар Петровић, Алексан-
дар Милаковић (“Леотар”), 
Александар Игњатовић који 
је дошао из Индије, Никола 
Комазец («Слобода Тузла”), 
Драган Живановић (“Звије-
зда 09”).
Мјесто у тиму траже: Мујо 
Смајић (“Слобода” Нови 
Град), Бранко Росић (“Омар-
ска”) и Вукашин Даничић 
(“Звијезда 09”), те омлади-
нац Дамјан Марковић. На 
Златибору још су Синан Че-
хић и Франклин Огбоке. До 
22. јула планирано је пет 
контролних мечева. 

ФК "РУДАР-ПРИЈЕДОР" НА 
ЗЛАТИБОРУ ОШТРИ ФОРМУ
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Текст:  З. Совиљ 

Вишeдeцeниjским куглaњeм, Дрaгaн 
Tркуљa oставиo je нeизбрисив трaг 
у oвoм спoрту у Рeпублици Српскoj, 
БиХ, Србиjи и ширeм рeгиoну. O 
њeгoвим  нajзнaчajниjим успjeсимa 
у кaриjeри, нa кoмeмoрaциjи je 
гoвoриo Лaзo Maрчeтић, прeдсjeдник 
Куглaшкoг клубa „Рудaр“.
„Дрaгaн Tркуљa, нaш дрaги Tрки, биo 
je дугoгoдишњи рeпрeзeнтaтивaц 
Jугoслaвиje, кaсниje и БиХ, 
вишeструки клупски и пojeдинaчни 
првaк Бeoгрaдa, Србиje и Сaвeзнe 
Рeпубликe Jугoслaвиje. Учeсник 

eврoпскe Лигe шaмпиoнa, финaлистa 
Свjeтскoг купa, вицeшaмпиoн НБЦ 
купa, нeбрojeних мeђунaрoдних 
турнирa нajвишeг рaнгa у свиjeту 
куглaњa. Крунa кaриjeрe je свaкaкo 
вицeшaмпиoн свиjeтa у пaру сa свojим 
кумoм Дулетом Ајдуковићем“, навео 
је Марчетић.
У имe Куглaшкoг сaвeзa Рeпубликe 
Српскe, oд Дрaгaнa Tркуљe oпрoстиo 
сe Mлaдeн Џajић.
„Oд oснивaњa Сaвeзa, Дрaгaн Tр-
куљa, вeћ aфирмисaни куглaш, 
нaшe гoрe лист, фajтeр и тeхничaр, 
нaстojao дa спojи нaшe клубoвe сa 
oнимa у Србиjи, a куглaњe je вeћ тaдa 

билo пoзнaтo кao прoспeритeтaн и 
пeрспeктивaн спoрт у нoвoj држaви. 
Дрaгaн Tркуљa je сa куглaшким 
вeличинaмa, пoпут Фрaњe Mихajлo-
вићa, Душaнa Илићa, Joвaнa Чaвићa, 
Здeнкa Пaвлицa, Душкa Ajдукoвићa, 
Joвицe Крстићa, Стaнкa Пoлићa, Ђурe 
Штикoвцa, Гojкa Пaвлoвићa, Урoшa 
Дрaгojлoвићa и мнoгих других, 
удaриo  тeмeљ и грaдиo jeдaн нoви 
систeм у нaшeм спoрту, oсвajajући 
првe мeдaљe нa куглaшкoм нeбу“, 
рекао је Џајић. 
O тoмe кaкaв je чoвjeк биo Дрaгaн 
Tркуљa, нajбoљe гoвoрe риjeчи 
прeдсjeдникa Упрaвнoг oдбoрa 

Куглaшкoг клубa „Рудaр“ Гoрaнa 
Прeдojeвићa. 
„Губитaк Tркиja кao куглaшa, кojи je 
пeнзиoнисaн, je нeмjeрљив, aли oнo 
штo je нaмa нajтeжe je губитaк тaквoг 
чoвjeкa. Биo je тих, чoвjeк зa кoгa 
никaд никo ниje ружну риjeч рeкao и 
кoгa су сви вoљeли“. 
Пoрeд куглaњa, Tркуљa je вoлиo 
и рибoлoв и, кaкo рeкoшe нa 
кoмeмoрaциjи, пaмтe гa мнoгe 
риjeкe у рeгиoну. Зa Дрaгaнa Tркуљу 
кaжу дa je биo чoвjeк вeликe вoљe и 
eнeргиje и дa гa je вoлиo свaкo кo гa 
je пoзнaвao. 

Кoмeмoрaциja 
куглaшу 
Дрaгaну 
Tркуљи

БИO JE TИХ И ЉУДИ СУ ГA ВOЉEЛИ

У прoстoриjaмa Куглaш-
кoг клубa „Рудaр“ oдр-
жaнa je кoмeмoрaциja 
пoвoдoм смрти њихoвoг 
дугoгoдишњeг истaк-
нутoг члaнa Дрaгaнa Tр-
куљe, кojи je прeминуo у 
71. гoдини живoтa. 

Текст:  Д. Совиљ 

Тропске врућине, осим ризика од топлотног 
удара, доносе већу опасност од тровања 
храном. Исправност хране свакодневно 
контролишу надлежни инспектори. Циљ 
превентивних контрола и инспекцијског 
надзора је да храна која се прометује у Ре-
публици Српској буде здравствено исправ-
на и безбједна за људску употребу. У При-
једору досад нису уочене неправилности, 
потврђено је из градске инспекције.
“Током цијеле године континуирано се 
врши контрола објеката у којима се при-
према, обрађује и прометује храна, а у 
љетном периоду је појачана контрола так-
вих објеката, поготово кад је ријеч о брзој 
храни. Доста је пажње посвећено савјето-
давном раду, тако да засад нема никаквих 
проблема”, рекла је Бојана Грбић, градски 
инспектор за храну. 
Брза храна углавном је избор млађих гене-
рација. Они старији, вјерују првенствено 
домаћој кухињи. Кажу, то је и најздравије. 
Републички и локални инспектори у Српској 
годишње обаве више од 2.000 контрола у 
области производње и промета хране.

Инспектори на терену
ПОЈАЧАНЕ 

КОНТРОЛЕ ХРАНЕ
Инвестиционо-развојна банка /
ИРБ/ Републике Српске саопш-
тила је да су позајмице законски 
инструмент усмјерен на очување 
привредне стабилности. ИРБ на-
води да институт позајмице није 
нов и неуобичајен финансијски 
инструмент у пословној пракси, 
те да су позајмице одобраване 
и прије именовања садашњег 
директора Дражена Врховца.  
Из ове банке су навели да су се 
у јавности појавиле одређене 
информације које су погрешно 
интерпретиране, чиме се наноси 
штета угледу ИРБ-а, истичући да 
је институт позајмица регулисан 
Законом о привредним друшт-
вима и да је његово кориштење 
уобичајено у пословној пракси 
многих привредних друштава 
у Републици Српској и шире. 
“У овом случају ријеч је о крат-
корочној интервентној мјери 
Владе Републике Српске која се 
спроводи путем ИРБ-а и то само 
у случајевима постојања потребе 
за превенирањем настанка и раз-
воја значајнијих тржишних дис-
баланса и очувања стабилности 
привређивања у укупном при-
вредном амбијенту Републике 

Српске, чему смо недавно свје-
дочили са појавом глобалне пан-
демије”, саопштено је из ИРБ-а.  
Као један од примјера одобра-
вања позајмица, у саопштењу се 
наводе позајмице према друшт-
вима “Сава Семберија” Бијељи-
на и “Витаминка” Бањалука, 
чијим се одобрењем директно 
утицало на смањење негатив-
них ефеката пандемије вируса 
корона, не само на пословање 
друштава корисника позајмица, 
већ и на стотине појединачних 
пољопривредних коопераната 
чије пословање и пословна ег-
зистенција директно зависи од 
сарадње са овим друштвима.  
“Позајмице су даване искључиво 
у складу са одлукама Владе Ре-
публике Српске, односно Скуп-
штине ИРБ-а, према интерним 
процедурама, политиком обез-
бјеђења пласмана и осталим ре-
левантним актима банке. Слије-
дећи своје интерне процедуре 
и политике, ИРБ је дјеловала у 
правцу заштите имовинских ин-
тереса и финансијских потра-
живања, истовремено омогућа-
вајући достизање приоритета 
и развојних потреба Републике 

Српске”, додаје се у саопштењу. 
Из ИРБ-а појашњавају да се, с 
циљем постизања веће флек-
сибилности и прилагодљивости 
према потребама и преферен-
цијама домаће привреде и ста-
новништа, планирање кредитних 
пласмана ИРБ-а врши према “ка-
тегоријама корисника” - правним 
и физичким лицима, не и пре-
ма појединачним финансијским 
производима које банка нуди. 
“У складу са таквом структуром, 
прати се и реализација плана, 
путем периодичних извјештаја 
и годишњег извјештаја о посло-
вању ИРБ-а и фондова. С циљем 
информисања јавности, сви ре-
ализовани пласмани приказани 
су посредством извјештајних до-
кумената, у склопу категорије ко-
рисника и намјене за коју су одо-
бравани”, истиче се у саопштењу. 
Из ИРБ-а напомињу да ова бан-
ка није профитно оријентисана 
финансијска институција, иако 
већ годинама послује позитивно, 
већ јој је примарна мисија развој 
Републике Српске, привредних 
друштава у Српској, те најповољ-
нији кредитни аранжмани на тр-
жишту према физичким лицима. 

ИНСТИТУТ ПОЗАЈМИЦЕ НИЈЕ НОВ 
ФИНАНСИЈСКИ ИНСТРУМЕНТ
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МАЛИ ОГЛАСИ

Дана 10. 07. 2023. године 
заувијек нас је напустио наш 
вољени

СТОЈАН (Стојан) 
ШАШИЋ

(1943 - 2023)

Остаћеш заувијек вољен у нашим срцима.

Твоји најдражи: супруга Радмила, кћерка Романа, зет 
Станислав и унук Сергеј

21/23

Дана 10. 07. 2023. у 89. години живота 
напустила нас је наша драга

 ДУШАНКА СРДИЋ
(1934 - 2023)

С љубављу и поштовањем, увијек ћемо се 
сјећати твоје доброте и племенитости.
Дана 15. 07. 2023. године у 10:30 на Градском 
православном гробљу одаћемо седмодневни помен, те позивамо 
родбину, пријатеље и комшије да нам се придруже.

Кћерка Весна са породицом 26/23

Посљедњи поздрав драгој баки

ДУШАНКИ СРДИЋ
(1934 - 2023)

Вјечно ћемо те чувати од заборава.
Унука Даца са породицом

25/23

Драгом мужу и тати

МИЛИ (Гојко) САВАНОВИЋУ

Како је тешко без тебе живјети, у срцу 
плакати, а тугу скривати.
Супруга Деса, кћерка Дубравка, син 
Предраг, снахе и унучад

16/23

Посљедњи поздрав

МИЛКА (Душан) СТОЈНИЋ
(1940 - 2023)

Син Мишо са породицом

22/23

Посљедњи поздрав драгој

БАКА 

МИЛКИ

Твоји Супићи
27/23

Дана 17. 07. 2023. године навршава се 
најтужнијих 15 година од смрти најмилијег 
супруга и оца

ДУШАНА ПУШЦА
(2008 - 2023)

Увијек ћеш остати у нашим срцима и бол никад неће нестати. 
Твоји најмилији: супруга Гордана, кћерка Дражена, син Младен, снаха 
Мирјана и унук Душан 19/23

Дана 14.07.2023. године навршава се 13 
година од смрти нашег драгог

РАЈКА ЦВИЈИЋА
(1948 - 2010)

Вољени никад не умиру, док живе они који их се сјећају.
Породица

15/23

Дана 17. 07. 2023. 
навршиће се 16 тужних 
година од смрти наше 
драге мајке, свекрве и 

баке

СТОЈЕ ВОКИЋ
(1953 - 2007)

С поштовањем и захвалношћу, твоји: син Сретко, 
снаха Љиљана и унучад Бојан и Анђела

14/23

Дана 17. 07. 2023. године 
навршиће се осам година 

од смрти моје једине 
кћерке

ДРАГАНЕ ПАНИЋ

Вријеме и године пролазе, а бол за тобом остаје 
вјечна.

Твоја мама Вука

23/23

Дана 16. 07. 2023. 
навршиће се три године 

од смрти

МИЛКЕ 
БОГДАНОВИЋ
(1940 - 2020)

Успомену на тебе чуваће од 
заборава Драгана и Андреа

24/23

Дана 18.07.2023. године 
навршава се 

пет тужних година откад 
није са нама наш

ДРАШКО БУРЗА 
БОГДАНОВИЋ

Успомену на тебе чуваћемо 
од заборава.

Твоја породица
17/23
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Тражим женску особу за доживотно 
издржавање са могућношћу потписи-
вања уговора о насљеђивању стана.
Тел. 052/212-560

11/23

Продајем нов замрзивач, 300 литара.
Цијена по договору. 
Тел. 065/406-964

20/23

Продајем земљу, 4 километра од гра-
да – вода – струја на плацу – асфалтни 
пут.
Идеално за куће и викендице.
Тел. 066/514-650

18/23

Продајем плацеве 70 метара од Сане 
са путем до ријеке у Расавцима - ви-
кенд насеље „Саган“. Плацеви могу 
бити различитих величина, а цијена је 
5.000 евра, 500 м2.
Тел: 066/450-992

28/23
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Текст:  В. Нишевић 

Бројне награде и медаље су иза 
двију Приједорчанки, а оне по-
ручују да их успјех неће уљуљка-
ти и да су спремне за нове по-
бједе у атлетици и тенису 

Атлетичарка Анастасија Удовичић, 
град Приједор представља у нај-
бољем свјетлу. Потврђује то и титула 
првака Босне и Херцеговине за јуни-
оре коју је недавно освојила. Награде 
и признања само су јој мотивaција да 

у наредном 

периоду буде још боља. 
‘’Конкуренција је ове године била 
много јача него претходних. Сви смо 
се резултатима приближили једни 

другима. Никада није било 
лако, али сада је доста 
теже’’, прича Анаста-
сија. 

Успјехе ниже и пет-
н а е с т о г од и ш њ а 

тенисерка Елена 
Торбица. Уз ве-
лики труд, ос-
војила је прво 
мјесто на ‘’Отво-
реном првенст-

ву у Сарајеву’’ за 
јуниорке до 

16 година. Финални меч, како каже 
ова чланица Тениског клуба ‘’Др Мла-
ден Стојановић’’, остаће јој урезан у 
сјећање, јер је трајао чак четири и по 
сата.  
‘’Пред крај, противница је имала пет 
меч-лопти, али успјела сам све одбра-
нити и добити меч. Први сет сам изгу-
била, други узела и био је јако тежак 
и физички дуго је  трајао. 
Трећи се играо тај-
брејк, на крају она 
је имала предност  
6:3, али сам је 
с т и г л а и одбра-
н и л а још двије 
м е ч лопте. Сјећам 
с е кад је ту задњу 

лопту уда-
рила у 
аут. Пам-
тим те 

емоције и утиске’’, наводи Елена. 
Освојивши турнир у Сарајеву, Торби-
ца је ушла у репрезентацију Босне и 
Херцеговине, са којом ће крајем јула 
учествовати на ‘’Љетном купу’’ у Чеш-
кој. Планови су јој да у наредном пе-
риоду напредује још више. 
‘’Желим да тренирам, да 
радим на себи, трудим 
се, напредујем у сваком 
смислу. Преда мном је 
доста турнира”, каже 
ова млада тенисерка. 
Елена је и шампион-
ка Републике Ср-
пске, а на Зимском 
првенству БиХ 
била је трећа. На 
првенству Бер-
на, јуниорке 
до 16 година, 
била је прва. 

Младе приједорске спортисткиње нижу резултате

АНАСТАСИЈА И ЕЛЕНА, ПОНОС СВОГ ГРАДА 

Анастасија: - Атлетика је дио мене Елена: - Тенис тренирам од пете године

Текст:  В. Нишевић 

Источноевропски падобран-
ски циљашки куп ‘’27. Приједор 
опен’’ биће одржан  овог викен-
да, 15. и 16. јула. Из Аеро-клуба 
‘’Приједор’’ наводе да очекују 
долазак такмичара из 12 европ-
ских земаља и Канаде.

‘’Судећи по пријавама које смо до-
били, имаћемо 14 комплетних екипа 
и кад саставимо екипе и појединце 
који су се пријавили, то је од 60 до 
70 такмичара’’, навео је Синиша Вуја-
ковић, предсједник Управног одбора 
Аеро-клуба ‘’Приједор’’.
Такмичарски скокови су у суботу од 
08:00 до 20:30 часова, док је церемо-
нија отварања предвиђена за 12:00 
часова. Наставак је у недјељу, а за 
сваког такмичара је планирано осам 
скокова. Појединци који уђу у полу-
финале и финале, скачу два скока у 
појединачној конкуренцији. У 16:00 
часова је проглашење побједника, 

наводе организатори.
‘’Постоји источноевропски куп у 
којем учествује шест земаља, а то је: 
Мађарска, Пољска, Румунија, Бугар-
ска, Молдавија и Босна и Херцего-
вина. Екипа ‘Приједора’ представља 
БиХ на овом такмичењу. Циљашко 
такмичење је седмо по реду и биће 
проглашен екипни побједник, поје-
диначни сениор, жене и јуниор, а у 
оквиру ‘Приједор опена’ судјелују 
сви скакачи који дођу и они се так-
миче у генералној конкуренцији. 
Имаћемо појединце, сениоре, жене, 
јуниоре и ветеране’’, додао је Зоран 
Средић, директор ‘’27. Приједор опе-
на’’.
Отворено првенство Приједора свјет-
ског је ранга и најмасовније је на 
Балкану. Покровитељи су Министар-
ство породице, омладине и спорта 
Републике Српске и Град Приједор, 
а медијски покровитељ ИПЦ “Козар-
ски вјесник” и Радио Телевизија Ре-
публике Српске.

МЕЂУНАРОДНА ПАДОБРАНСКА 
ЕЛИТА НА АЕРОДРОМУ "УРИЈЕ"

Овог викенда 
"27. Приједор опен"


